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Turnaj v Boccii – Frymburk 16.6. 2013 

V rámci Frymburských slavností uspořádal 
fotbalový oddíl turnaj ve spolupráci 
s vedením městyse Frymburk turnaj ve hře 
zvané Boccia. Tato hra je upřednostňována 
především pro postižené a hendikepované 
občany. Do Frymburka ji přivedl náš 
občan Honza Urban, který ji hraje ve své 
kategorii na republikové úrovni.pppppp 
 
V místních podmínkách se zdálo nemožné 
nějaký takový turnaj uspořádat a jsme 
všichni moc rádi, že se nám to povedlo. Je 
to hra, která se většinou hraje pouze 
v tělocvičně, avšak náš záměr byl turnaj 
odehrát na pláži na tartanovém povrchu. 
Vzhledem k bouřce, která se přihnala 
v ranních hodinách, jsme byli nuceni celý 
turnaj přemístit právě do tělocvičny 
frymburské školy.SuuuuuuuuSSSSSSSSS 
ppppppppppppppppppp  
 Turnaje se zúčastnilo 8 tříčlenných 
týmů, které byly rozděleny do dvou skupin 
po čtyřech. První dva týmy z každé 
skupiny postupovaly do semifinálových 
bojů a třetí se čtvrtým se utkaly ve 
vyřazovacích bojích o závěrečné umístění. 
Všechny zápasy proběhly ve velmi pěkné 
atmosféře i s podporou asi dvou desítek 
diváků si ho všichni aktéři náramně užili!
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Mužstva                                                             Výsledek    
 
Rosničky 1                                  Boccia Frymburk 1              8:1 
Rosničky 2                                   Boccia Frymburk 2                4:9 
Bizoni Frymburk                       Domino Č.B.                       10:1 
Empaťáci Č.B.                              Duhovky Písek                      5:4 
Boccia Frymburk 1                    Bizoni Frymburk               2:13 
Boccia Frymburk 2                      Empaťáci Č.B.                        6:3 
Rosničky 1                                  Bizoni Frymburk                 5:4 
Rosničky 2                                   Empaťáci Č.B.                      12:7 
Boccia Frymburk 1                    Domino Č.B.                         6:5 
Boccia Frymburk 2                      Duhovky Písek                       8:2 
Domino Č.B.                               Rosničky 1                             3:9 
Duhovky Písek                             Rosničky 2                             2:6 
 

 
2A – 1B   1. semif.   Bizoni Frymb. - Boccia Frym. 2    9:3 
1A – 2B   2. semif.   Rosničky 1  - Rosničky 2                4:3 
4A – 3B   útěcha       Domino Č.B. – Empaťáci Č.B.        7:8 
3A – 4B   útěcha       Boccia Frym. 1 – Duhovky Písek    5:6 
o 7. místo                  Domino Č.B. – Boccia Frymb.1      7:5 
o 5. místo                  Duhovky Písek – Empaťáci Č.B.     7:3 
o 3. místo                  Boccia Frymb. 2 – Rosničky 2       9:7 
finále                        Rosničky 1 – Bizoni Frymburk     7:6 
  
15,00 – slavnostní ukončení turnaje + vyhlášení turnaje 

1. Rosničky Blatná 1 
2. Bizoni Frymburk 
3. Boccia Frymburk 2 
4. Rosničky Blatná 2 
5. Duhovky Písek 
6. Empaťáci Č. Budějovice 
7. Domino Č. Budějovice 
8. Boccia Frymburk 1 
 

Individuální ceny : 
 
Viktorie Vetráková – Boccia Frymburk 2 
Katarina Martinková – Rosničky Blatná 1 

Závěrečného vyhlášení výsledků se zúčastnil i útočník 
České fotbalové reprezentace David Lafata, který patřil i 
mezi diváky a přišel se na turnaj podívat na pozvání Honzy 
Urbana. Pro všechna družstva byly připraveny poháry a 
krásné dárkové koše z kuchyně p. Boháčové z frymburského 
Sparu. O pěkné upomínkové předměty, diplomy a malé 
dárečky se postarala p. Hanka Urbanová. Všem za toto 
pořadatelé velmi děkují! 

Turnaje se zúčastnila i tři družstva z Frymburka: 

Bizoni Frymburk : Honza Urban, Račák Imra, Mertl Filip 

Boccia Frymburk 1: Hartmanová Gábina, Tobias Wilzing, 
Jiří Nachtmann 

Boccia Frymburk 2: Hartman Robert, Viktorie Vetráková, 
Pavel Mrkáček 

Nakonec jsme se všichni přemístili na pláž, kde na účastníky 
turnaje čekalo malé pohoštění, o které se postaral 
„šéfvedoucí“ Miloš Boháč, kterému také všichni upřímně 
děkujeme! 

 Turnaj se povedl ve všech směrech a všichni aktéři si ho 
velmi chválili s přáním, kdyby se ještě opakoval, tak by 
všichni rádi přijeli znova, protože se jim ve Frymburku moc 
líbilo!  
 Fotbalový oddíl v čele s hlavním organizátorem turnaje 
Vlastimilem Mertlem děkují za finanční podporu, především 
zástupcům našeho městyse, bez které by se ani turnaj 
nemohl uskutečnit! Je třeba také poděkovat vedení 
frymburské školy, která nám umožnila sehrát turnaj v místní 
tělocvičně! Taktéž děkujeme rozhodčím Hance Urbanové a 
Štěpánu Cakovi za perfektní a bezproblémové rozhodování 
turnaje. 
 Turnaj se povedl ve všech směrech a již nyní jsme 
rozhodnuti, že ho v příštím roce zopakujeme a určitě se 
pokusíme ho rozšířit i o více družstev!sssssssssssssssssssssss 
                                                                         
                                                                        Vlastimil Mertl 

Jaro v mateřské škole 

 I přestože nám počasí příliš 
nepřálo, uvítali jsme příchod 
jara zpěvem a vhozením 
Moreny do frymburského 
potoka.  

26..března jsme hledali 
velikonočního zajíčka, ale našli jsme pouze jeho stopy ve 
sněhu, které nás dovedly k ukrytému pokladu. Cesta byla i 
letos velmi dobrodružná. 

22. května jsme navštívili místní hasičskou zbrojnici, kde už 
byli  připraveni páni hasiči, nejen zodpovídat záludné otázky 
 dětí, ale i vysvětlit a ukázat jejich veškeré vybavení 
hasičských aut, hasičskou výzbroj.(nejzajímavější byla 
helma). Po teoretické části se i děti staly na chvilku malými 
hasiči - no, uvidíme za pár let, komu se těžká práce hasičů 
zalíbila. 
 
31..květen „Den dětí“ byl ve školičce slavnostní. Jako 
každým rokem jsme se sešli v karnevalových kostýmech a 
za doprovodu písniček z veřejného rozhlasu a jemného 
deštíku jsme prošli náměstím a v hotelu Maxant si 
pochutnali na zmrzlince. 

4. června nás navštívil indián až z daleké Ameriky se svým 
přítelem Georgem, kteří nám povyprávěli o svých životech a 
nakonec nás naučili i indiánský tanec za doprovodu bubnu. 

11..června jely nejmladší děti na výlet za zvířátky na    
biofarmu Slunečná a do minizoo Wapiti u Perneka. 

19..června navštívily předškolní děti sousední zemi, 
Rakousko, kde ve Wildparku  poznávaly tamní zvířátka. 

Z 21..června na 22. června prožily předškolní děti noc ve 
školce.  

25..června.a.27..června.se..uskutečnilo..slavnostní..rozlou-
čení.s předškoláky.h 
hhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhh 
I letos jsme se snažili dětem připravit rok plný zážitků, 
radosti, ale i poučení. Všem zaměstnancům školky, ale i 
dětem přeji, krásné slunné prázdniny.SSSSSSSSSSSSSSSs 
sssssssssssssssssssssss                              Eva Nešvarová              
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V měsíci červenci gratulujeme 

těmto občanům 

Neumann Jan                  60 let                 
Jedlička Štěpán                 65 let               
Chavík Josef                    70 let 
Sztojková Anna                  70 let 
Švarc Vladimír                      71 let                                    
Stašák Josef                74.let 
Nekolová Olga                    75 let 
Moravec.Vlastimil               81 let                              
Bejdáková Františka                    83 let 
Račáková..Anna 83.let 
Petričáková.Rozalie 85.let 
Bártík.František 91.let 
  

 

 

 

 

V měsíci červenci 2013 bude 
pracovnice ÚM přítomna 

 na radnici v sobotu  13.7.2013 
 od 8,00 do 12,00 hodin. 

 
 Dne 7.8.2013  

od 19,00 hodin proběhne 
v Kulturním dom ě ve Frymburku 

vystoupení   
MIROSLAVA DONUTILA   

“ Ptejte se mě na co chcete…“ 
 

Předprodej vstupenek 
 od 15.7.  v IC Frymburk. 

Rezervace na tel.: 724 966 060 
Cena vstupenky 100 Kč 

 

 

 
Český rybářský svaz ve Frymburku 
děkuje sponzorům: Štěpán Jan, Šulc 
Marek, Mrázik Lukáš, Procházka 
Gustav, Tomka Václav, Plus Boháč 
a spol. a Boháč U Hastrmana, hotel 

Maxant, restaurant BIG PUB 
Pavlíček, Schneider Václav. 

 
Ještě jednou díky, Langer Jiří 

 

Poděkování: 
Paní S. Semšové za zmrzlinku na DEN DĚTÍ. Jednotě Coop  a obchodu PLUS Jip 
Boháč  za sladkosti ke DNI DĚTÍ, paní E. Neumannové za věcné dary ke DNI 
DĚTÍ, paní M. Nuličkové a paní Michalecké za dobroty pro děti, panu L. Ševčíkovi 
za drobné dárky pro děti a také nakladatelství EGMONT. Poděkování patří také 
hasičům za milé přijetí na stanici v hasičské zbrojnici a za dětem přiměřenou 
prezentaci práce hasičského záchranného sboru. Panu Kortánovi za bezpečnou a 
příjemnou jízdu do Rakouska a pozvání dětí na zmrzlinu. A velké poděkování patří 
všem maminkám, které se zúčastňují a pomáhají při akcích, které pro děti děláme. 
Taktéž děkujeme M. Frajové za celoroční vedení jógy pro děti v MŠ. 

Uzavření mateřské školy v letních měsících    –    22. 7. – 16. 8. 2013 
                                                                                                              Eva Nešvarová 

Závěry České školní inspekce  

v Základní škole a Mateřské škole Frymburk  
 
Inspekce proběhla v týdnu od 15.4. do 19.4.2013, a to jak v mateřské, tak základní 
škole. Tým inspektorů byl čtyřčlenný - 1 inspektorka pro MŠ, 2 inspektoři pro ZŠ a 
1 inspektorka pro finance. SSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSS 
 
Závěry pro MŠ:  
Pozitivním jevem pedagogického procesu, který byl sledován v obou třídách MŠ, je 
dobře rozvržená organizace vzdělávání, respekt k psychosociálním zásadám a 
potřebám předškolních dětí. Kvalitní průběh spontánních činností ovlivňoval 
dostatečný časový prostor i variabilní nabídka hraček a her. Empatický a vstřícný 
přístup učitelek, pravidelné rituály a práce s didaktickými pomůckami vytvářely 
klidnou atmosféru. Při řízených činnostech učitelky zařazovaly i nové formy a 
metody práce (prožitkové, kooperativní učení). Jako doplňkové aktivity nabízí MŠ 
Hrátky s angličtinou pro děti od pěti let, Jógové chvilky a Dopolední klub pro 
předškoláky. Logopedickou prevenci zajišťuje přímo v MŠ klinická logopedka. 
Personální podmínky v MŠ jsou z hlediska kvalifikovanosti optimální. Celkové 
prostory MŠ jsou částečně nevyhovující, proto je zpracován projekt přesunu MŠ do 
budovy ZŠ a vybudování přírodního hřiště. Stávající prostředí je však čisté a 
estetické, vyzdobené dětskými pracemi. Nábytek ve třídách je nový, velikostně 
vyhovuje dětem předškolního věku.SSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSS  
 
Závěry pro ZŠ:  
Průběh vzdělávání celkově směruje k podpoře rozvoje osobnosti dětí a žáků. Při 
výuce jsou uplatňovány pedagogické metody a přístupy tradičního charakteru, ale i 
takové, které poskytují dostatečný prostor pro aktivní vzdělávání dětí a žáků a 
účinný rozvoj klíčových kompetencí. V ZŠ v současné době zajišťuje vzdělávání 13 
pedagogů, 2 nemají požadovanou odbornou kvalifikaci. Vedení školy podporuje 
další profesní růst zaměstnanců a vytváří podmínky pro další vzdělávání 
pedagogických pracovníků, které odpovídá potřebám a možnostem školy i realizaci 
ŠVP. Škola iniciativně získává další finanční prostředky zapojením do projektů či 
formou darů. Všechny obdržené a získané finanční prostředky byly efektivně a 
účelně využívány k rozvoji osobnosti žáků a k realizaci školního vzdělávacího 
programu. 
 Doporučení pro zvýšení kvality vzdělávání:  
- Využívání sebereflexe a vzájemného hodnocení žáků v průběhu výuky. 
 
Jako příkladná je škola hodnocena v následujících oblastech:  
- Sociální rozvoj žáků, výrazná podpora rozvoje sledovaných sociálních dovedností  
- Osobnostní rozvoj žáků – podpora žákovských zájmů, schopností a dovedností.  
 
Celou inspekční zprávu, která má 10 stran, si bude možno přečíst na stránkách 
školy (www.zsfrymburk.cz) v sekci Dokumenty nebo stránkách  
České školní inspekce (www.csicr.cz).SSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSSS  
 
                                               Mgr. Milada Minaříková, ředitelka ZŠ a MŠ Frymburk
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Poděkování 

 Nastal konec školního roku, proto mi dovolte, abych 
všem dětem  popřála krásné a slunečné prázdniny. V září se 
s Vámi těším na shledanou v družině a slibuji, že se 
pokusím zorganizovat alespoň nějaké akce, o které jsme 
z důvodu mé dlouhodobé nepřítomnosti přišli..Rodičům 
děkuji.za.spolupráci.během.roku.SSSSSSSSSSSSSSSSSSS
SSSSSSS 
 Zvláštní a hlavně obrovské poděkování patří těmto 
jmenovaným:.Hannemu Wilzingovi, rodičům Páji Mrkáčka, 
Martině Burianové, Ivaně Grohmanové, Pavle Boubelíkové 
a Markovi Rozvaldovi, za finanční dary a nezištnou pomoc.  

               Gabriela Hartmanová, vychovatelka školní družiny 

V měsíci červnu se dohrávaly všechny 

mistrovské zápasy! 

Výborně zakončil sezonu A tým, který z posledních čtyř 
zápasů vytěžil celkem 10 bodů a v tabulce se vyhoupl až na 
třetí místo, což před začátkem soutěže jistě nikdo nečekal. 
Nejprve v okresním derby remizoval v Loučovicích 1:1 a 
poté následovaly tři závěrečné výhry se Lhenicemi 4:3, 
v Netolicích 1:3 a poslední zápas na domácí půdě jsme 
vyhráli 2:1. Tři poslední výhry ukázaly silný potenciál 
celého týmu a s umístěním na bedně panuje velká 
spokojenost! Získali jsme celkem 47 bodů za 14 výher, 5 
remíz a 7 x jsme odešli poraženi! Vstřelili jsme celkem 45 
gólů a o ty se hráči podělili takto: nejlepším střelcem 
v sezoně byl Standa Budík s 9 góly, 7 gólů vstřelili Pepa 
Micák a Dušan Račák, 5x se strefil Honza Šisler, 3x Roman 
Mertl, 2x Lukáš Matuš, Václav Liebl a Zdeněk Vrátil, a po 
jednom gólu dali Michal Jodl, Zdeněk Skipala, Jan Ribár 
ml., Václav Šisler ml., Jan Grohman, Radek Michal, Tomáš 
Kaňa, Pavel Schneider. 

Celkové hodnocení sezóny A týmu očima trenéra týmu 
Vlastimila Mertla: ddddddddddddddddddddddddddddd  
Moje první sezóna u týmu se určitě povedla. Po špatném 
začátku se mužstvo semklo a postupně se vyšplhalo do 
horních pater v tabulce, kde jsme se i přes velkou jarní 
marodku dokázali udržet a posledními výhrami jsme se 
dostali na třetí místo, kterého si nesmírně vážím. Celý tým 
zasluhuje velkou pochvalu za předváděnou hru a pokud 
mám vyzdvihnout jednotlivce, tak je to především kapitán 
týmu Pepa Micák, který byl velkou oporou týmu, jak na 
hřišti, tak i mimo něj, protože mi pomáhal i na trénincích 
jako asistent. Dalším hráčem, který podával nadstandardní 
výkony je Dušan Račák, „alias Špalda“, ten pokaždé svou 
neúnavnou bojovností dokázal mužstvo strhnout především 
v zápasech, kdy se nám nedařilo! Všechny zápasy odchytal 
Marek Vítek, který jako jediný nechyběl ani minutu a i on 
patří mezi velké týmové opory. Samozřejmě, že bych 
s výčtem hráčů mohl pokračovat, ale hráli jsme jako parta, a 
tak zaslouží pochvalu naprosto všichni. Takže s touto 
sezónou panuje velká spokojenost a já už musím vzhlížet 
k dalšímu ročníku a plán letní přípravy již je skoro hotov. 
Začínáme s tréninky již 12. července, teď mají všichni volno 
a nová sezóna postupem času klepe na dveře!uuuuuuuuuuuu 
B.týmu alias „Benfika“ se červnové zápasy vůbec 
nepovedly. Potkaly nás porážky až ostudné. V Kájově 6-0 a 
v Soběnově 3-1, doma s Přídolím 3-4, a s Malonty 3-6. 
Vyhráli jsme  jen ten poslední s Dolním Dvořištěm 4-0.  

Celkově se v sezóně Benfika umístila na 9. místě se ziskem 
24 bodů. Mezi nejlepší střelce se řadili Jan Rillich s 12 
trefami a Jan Salzer s 9 góly. Zde je nutno si přiznat, že 
sestava se musela pokaždé měnit a přizpůsobovat potřebám 
A týmu, a proto byly výsledky velmi nevyrovnané! Ale to je 
každoroční problém B týmu. hhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhh 
Hodnocení B týmu z pohledu hrajícího trenéra Honzy 
Salzera:  
S umístěním na devátém místě nejsem nijak spokojený, 
protože kolikrát jsme se sešli v dobré sestavě a v zápasech 
se nám moc nedařilo. Potěšitelné je, že se někteří mladíci 
posunuli do A týmu a tam sehráli docela dobré zápasy! To 
je přesně to, proč tady B tým funguje, a s tím musím být 
spokojen. Jedna věc mě však hodně mrzí a zaráží, je to 
chování některých našich rádoby diváků. Tolik nařčení a 
výsměchu, co si kluci musí vyslechnout a neposledně i já 
s nimi i ostatní, co se věnují fotbalu, je pro veřejnost docela 
zarážející. Je třeba, aby si všichni uvědomili, že ti kluci 
tomu obětují čas v práci, své volno a riskují zranění, což 
v dnešní době není žádná sranda. Tak se nad tím pozastavte. 
Kritizovat umí každý, ale pojďte nám pomoct s výchovou 
mládeže, anebo i jinak. Třeba mně do naší Benfiky. Je to, 
vážení, jen sport, ale opravdu JEN v uvozovkách. Jinak 
bych chtěl všem hráčům poděkovat za to, že jsme odehráli 
všechny zápasy v dosti lidech, a to i přes velkou marodku 
v A.týmu..Díky.všem!!!!zzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzz
Naši žáci, kteří se stále potýkají s nízkým počtem, skončili 
na osmém místě, což je vzhledem k tomu, že povětšinou 
hráli proti starším protihráčům, celkem slušný výsledek. Zde 
bych se rád pozastavil u jedné nepříjemnosti, která naše 
žáky potkala! V průběhu jarní části byl nucen od týmu 
odstoupit na nátlak některých rodičů trenér František 
Malina, což mě velmi překvapilo a zároveň hodně zklamalo, 
protože sám vím, jak je složité v takových podmínkách žáky 
trénovat. A jestli si někteří rodiče myslí, že jejich ratolestem 
se snaží někdo ubližovat na úkor jiných, tak je na velkém 
omylu! Proto bych rád alespoň touto cestou Frantovi 
Malinovi za veškerou práci okolo mládeže hodně poděkoval 
a budu se ho snažit přesvědčit, aby pro fotbalový oddíl 
pracoval i nadále a sám jsem mu nabídl spolupráci u A týmu 
mužů, protože takových odborníků si musíme vážit a ne je 
odvolávat! V mimofotbalové aktivitě se fotbalový oddíl ve 
spolupráci..s Úřadem městyse Frymburk angažoval 
v pořádání turnaje ve hře Boccia v rámci Frymburských 
slavností. Myslíme, že se nám turnaj mimořádně povedl a 
podrobnější informace naleznete patrně na jiném místě 
zpravodaje! Byl to takový náš malý dárek pro naše „štístko 
Honzu Urbana“, který je naším velkým příznivcem a tato 
hra ho velmi baví!sssssssssssssssssssssssssssssssssssssssss 
              Za fotbalový oddíl trenér A mužstva Vlastimil Mertl 

 

 
!!!  POZOR ZM ĚNA  !!!  

Upozorňuji  účastníky bohoslužeb, že z důvodu  
konání  Svatojakubské pouti ve Světlíku,  
bude v neděli, dne 28.7.2013 mše svatá 

 ve Frymburku už v 9,00  (místo obvyklých 10,00). 
 Děkuji za pochopení. Mše svatá ve Světlíku začne 

průvodem z návsi v 11,00. Srdečně Vás zveme.  
 

 P.Ivan Marek Záleha, O.Praem. – administrátor 
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Dvojnásobná dávka rybářského sportu v Milné 

První rybářské závody se uskutečnily jako obvykle 
u příležitosti Dne dětí, letos připadly přímo na 1. června. 
Závody se konaly i přes očekávanou hrozivě vyhlížející 
povodňovou situaci. Počasí dětem ale přálo, a i přes vytrvalé 
deště se na závody vyjasnilo, a děti si tak mohly zarybařit a 
zasoutěžit bez nepříjemných dešťových srážek.ZZZZZZZZ 
  Letos se v Milné na návsi u rybníka sešlo celkem 21 
soutěžících dětí, které se s rybami „praly“ (někdy i 
doslovně) statečně a nakonec se jim podařilo nachytat cca 
200 ryb. Z tohoto celkového počtu bylo 12 kaprů a 
největšího kapra z nich, který měl nádherných 73 cm a 10 
kg, chytla místní Marie Rynešová. V celkovém umístění 
zvítězil Stiepan Kranjčevič, na druhém místě byl Drahoslav 
Hadač a na třetím místě skončila Adéla Dalíková. Pro 
umístivší se byla připravena spousta hodnotných cen, jako 
například rybářské pruty, navijáky, podběráky a další 
rybářské příslušenství.uuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuu 
  Děti se po celý den mohly občerstvovat u stánku, kde 
si mohly dát párek v rohlíku, různé limonády apod., a na 
konci závodů každé dítě dostalo balíček sladkostí – vše  pro 
ně bylo samozřejmě zdarma.zzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzzz 
sssssssZa výše zmíněné ceny, občerstvení a další 
organizační věci patří velký dík sponzorům, kterými byli: 
Sklářská huť TASTA Milná, Helena Eisenhammerová, 
Farma Milná, potraviny Boháč, městys Frymburk, rybářství 
Schneider a Jan Kučera ze Sportovního rybolovu Lipno. 
      Druhé závody v chytání ryb na rybníku v Milné se 
uskutečnily o 3 týdny později, tj. 22. června, a tentokrát 
byly určeny zejména pro dospělé. Počasí bylo opět 
shovívavé a tak se soutěžící mohli těšit ze slunečních 
paprsků. Dařilo se i v lovu ryb a 12 soutěžících rybářů tak 
vytáhlo celkem 72 kaprů. Na prvním místě stanul místní Jan 
Stašák, druhý skončil Jan Kučera a třetí místo obsadil opět 
místní Miroslav Šerban. Tito jmenovaní a další umístění si 
mohli vybrat z hodnotných cen, na kterých se sponzorstvím 
podílela místní sklářská huť TASTA..ffffffffffffffffffffffffff  
       Doufáme, že se dětem i dospělým rybářské závody 
líbily a příště si přijdou zasoutěžit znovu. Tímto všem 
rybářům.přejeme.Petrův.zdar!sssssssssssssssssssssssssssssss
sssssssss                     Martina Ostrýžová 
                                                           

 Zátoka Vřesná – Ekozóna  „život ve vodě“ 

Cílem projektu Ekozóna je vytvoření přírodně blízkých 
stanovišť, kde mohou hnízdit ptáci, třít se a schovávat 
fytofilní druhy ryb a rozmnožovat se obojživelníci. Součástí 
ekozóny bude i naučná stezka, která zábavně naučnou 
formou seznámí návštěvníky s  ekosystémem vodních 
nádrží a historií kraje. Stanoviště „habitaty“ pro ryby se nám 
podařilo nainstalovat začátkem června. Jedná se o úkryty a 
třecí místa pro ryby, které jsou tvořené ponořenými 
jehličnatými stromy (jsou označené bójkami a jsou 
v místech, které neomezují pohyb plavců a lodí). Na jejich 
instalaci se podíleli členové Přátel čisté vody (F. Frantál), 
Aqualungu Frymburk (P. Bigas, P. Baštýř, M. Kulík, P. 
Jaroš, P. Stýblo), pan porybný J. Langer, E. Krol a V. 
Smolka. Tímto moc děkujeme za pomoc. Dále se nám 
z části podařilo vytvořit zátaras, který ohraničuje zátoku pro 
obojživelníky. Nicméně musíme počkat na zaklesnutí vodní 
hladiny, abychom mohli ještě vyhloubit lagunu. Při 
příležitosti vytvoření toho zátarasu byl také postaven most, 

který bude součástí naučné stezky. Za pomoc při těchto 
pracích děkujeme manželům Hrouzkovým, O. Vaníčkovi a 
O. Podškubkovi. Bohužel firma, která měla vyrobit ostrůvky 
pro ptáky, se potýká s popovodňovými problémy.  Hledáme 
řešení, ale ostrůvky budou nainstalovány později.HHHHHL 
 Během července bychom rádi nainstalovali tabule pro 
naučnou stezku a vytvořili povalové chodníky v místech, 
kde je zátoka nejvíce podmáčená. S tvorbou povalových 
chodníků potřebujeme pomoci. Stavba povalových 
chodníků by měla proběhnout 13. července v sobotu  v 9 
hodin. Kdokoliv by chtěl se stavbou pomoci, bude vítán a 
najde nás v zátoce Vřesná u starého kamenného mostu na 
konci zátoky.dJdddddddddddddddddddddddddddddddddddd 
Za organizaci Daphne – Institut aplikované ekologielllllllllll  
                                                                      Monika Krolová 

 

Letní  kino v Černé v Pošumaví 

1. digitalizované Letní kino v ČR 
Program na červenec 2013, začátky promítání 21,30 hod. 

Datum Film 
2. 7. Muž z oceli/usa 
3. 7. Babovřesky/cz 
4. 7. Universita pro příšerky/usa 
5. 7. Osamělý jezdec/usa 
6. 7. Já padouch/usa 
9. 7. Nespoutaný Diango/usa 
10. 7. Velký Gatsby/usa 
11. 7. Po zániku země/usa 
12. 7. Universita pro příšerky/usa 
13. 7. Revival/cz 
16. 7. Rychle a zběsile 6/usa 
17. 7. Martin a Venuše/cz 
18. 7 Osamělý jezdec/usa 
19. 7. Já padouch/usa 
20. 7. Babovřesky/cz 
23. 7. Universita pro příšerky/usa 
24. 7. Revival/cz 
25. 7 Rychle a zběsile 6/usa 
26. 7. Filmy z archivu Filmové školy v Písku 
27. 7. LIPNOFEST 2013 
30. 7. Wolverine/usa 
31. 7. Osamělý jezdec/usa 

 

 

Kulturní léto v Černé v Pošumaví – Letní kino 
Pohádkové středy v Letním kině:  
 
 3. 7.  Zlatovláska - Hraje studio Dell´Arte České Budějovice 
10. 7. Pohádka o drakovi  - Hraje Divadlo Máma a Táta České 
Budějovice 
17. 7. Jak se Janek neuměl rozhodnout  - Hraje Divadélko KOS 
České Budějovice 
24. 7.  O zvědavém slůněti  -  Hraje studio Dell´Arte České 
Budějovice 
31. 7. O selce Lakomce - Hraje Divadélko KOS České Budějovice 
7. 8. Kuba a čarodějnice - Hraje Divadélko KOS České 
Budějovice 
14. 8. Cirkusajdo  - Hraje Divadlo Máma a Táta České Budějovice 
21. 8. Sněhurka  - Hraje studio Dell´Arte České Budějovice 
 
Každou středu od 17 hodin. Vstup zdarma! 
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Ahoj, dovolte mi prosím,   
abychVám řekl několik fakt ů  

         o našem působivém druhu ..... 

Ve volné přírodějjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjjj  
 
-Delfíni si užívají volnosti pohybu, jejich hydrodynamické tělo a 
jemná kůže jim  umožňuje dosáhnout vysokých rychlostí. Většinou 
plavou kolem 60 kilometrů denně. Stráví pouze 10 – 20 % jejich 
času na povrchu. Udrží dech po dobu 20 minut a mohou se potopit 
do hloubky až 500 metrů. 

-Tvoří svoje vlastní společenství a opouští ho pouze samci, když 
dosáhnou dospělosti, aby vytvořili svoje vlastní. Patřit do takové 
skupiny je pro delfíny velice důležité, protože tady najdou 
bezpečí, lásku a společnost. 

-Tráví svůj život uprostřed chaluh a jiných přirozeně bezpečných 
míst. 

-Používají svůj sonar k nalezení různých ryb, predátorů, ostatních 
delfínů a k průzkumu ohomného světa oceánu. Orientují se 
sluchem a neustále skenují  okolí dávkami zvuku. Používání 
sonaru je pro delfíny stejně důležité jako je zrak   pro člověka. 

-Tráví mnoho času lovením a naháněním ve spolupráci s dalšími. 
Vytvořili si  několik důmyslných technik lovu. Nejenom že 
delfíny lov zasytí, ale hon a lov jim umožní použít sonaru a 
schopnost dorozumět se mezi sebou a spolupracovat. 

-Mládě se od matky naučí vše, co potřebuje k přežití v oceánu. Jak 
použít sonar a držet se od predátorů dál, kde se shánět po jídle a 
jak ho honit a lovit. Vše, co delfín umí, je naučené opakováním 
toho, co dělají starší členové společenství.  Naučí se zde, jak se 
potápět, manévrovat, surfovat na vlnách a komunikovat  
s ostatními. 

V zajetí 

-Delfíni jsou omezení velikostí nádrže. Většinou mohou plavat 
pouze několik metrů než narazí na  plot či zeď, která je zastaví. 
V bazénech většinou plavou v kruzích, či jen tak  nehybně plavou 
na  hladině. 

-Jsou navždy odtrženi od své skupiny a v zajetí nedokáží takové 
vazby navázat. Stráví  tedy život  v depresích, samotě a strachu. 

-Většina delfínů je stěsnána v nádržích obsahujících chemicky 
ošetřenou umělou mořskou vodu. 

-Velice omezení k používání sonaru, jsou krmeni pouze rybami 
mrtvými, takže ho k lovu nepotřebují. K prozkoumání  není co, 
když žijí uprostřed pusté betonové nádrže. K navigaci ho také 
nepoužijí, protože nemají kam plavat. Držet tedy delfíny v zajetí 
je jako nutit člověka nosit  pásku přes oči po zbytek jeho dní. 

 -První dvě věci, které se musí delfín v zajetí naučit jsou: 
 1. žrát mrtvé rybyjnnnnjjjjjjjjjjjjjjjjllllllllllllllllllllllllllllll llllllllllll  
 2.  zvyknout si na krmení z rukou ošetřovatelekknnnnnkkkkkkkk 
 Nikdy neokusí vzrušení z lovu živé potravy. 

-Jsou trénovaní pouze cvičiteli, kteří po nich chtějí cirkusové 
triky, aby mohli bavit diváky. Jsou úplně odkázáni na své 
cvičitele, kteří nad nimi mají úplnou kontrolu. Neudělá-li delfín 

trik správně, nedostane odměnu. Takhle se naučí ”chodit” na 
povrchu vody po ocase, mávat obecenstvu. Trénink má velmi 
škodlivý dopad, kvůli trefování míčku čumákem a skákáním skrz  
kruhy a jiným trikům postupně zapomínají na své přirozené 
schopnosti.  

Úmrtnost v zajetí je 100 %. Nikdy se nedostanou živí ven. 
 
53 % delfínů, kteří  přežijí násilné odchycení, zemře během 90 
dní. Polovina ze všech delfínů zemře během dvou let v zajetí, 
polovina z přeživších potom do pěti let. Delfíni umírají následkem 
šoku z procesu zajetí, zápalu plic, střevním potížím, žaludečním 
vředům, otravou chlorem. Byly prokázány i sebevraždy, kdy 
naráží delfín do stěn bazénu tak dlouho, dokud neupadne do 
bezvědomí. 
 
ŠŤASTNÍ DELFÍNI JSOU VOLNÍ DELFÍNI ☺JJJJJJJJJJJJJJJJJJ 
                                                                          Ondřej Balda 

 

  

 

 

recepce- tel. +420 380 735 229, Frymburk 80, 382 79 

Kosmetické ošetření profesionální českou přírodní bylinnou 
kosmetikou. Barvení obočí a řas, úprava obočí, depilace….   
Prodej kosmetiky Ryor.oKKKKKKKKKKKKKKKKKKKKo 
ooooooooooooooooooooooooooooooo 
Pedikúra  dopřejte Vašim nohám pravidelnou profesionální      
péči od 250 KčHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHHH  
oooooooooooooooooooooooooooooooooooooo 
Manikúra  s lakem, který se nanese na přírodní nehet, ale 
přitom vydrží 3 až 4 týdny?oooooooooooooooooooooooooooooo 
 
Dříve možná sen, dnes je to realita! Vyzkoušejte revoluční 
novinku, která doslova boří hranice mezi gelem a lakem. 
Objevte jednoduchost a další ojedinělé vlastnosti zázraku 
jménem Gel-lak! Nechte si nehty profesionálně upravit a 
vyzkoušejte až několikatýdenní trvanlivost moderního 
gel-laku! Gel-lak je dekorativní úprava přírodních nehtů. 

 

Wellness Hotel Frymburk 

Venkovní Srub U Kotvy 
 
- od 1.7.2013 otevřeno denně  
- přes den v nabídce polévky, hotová jídla,        
  večer grilované speciality 
- zmrzliny, točená kofola (19,-Kč/ 0,4 l), pivo Bernard  
   (22,- Kč/  0,5l) 
- páteční večery s živou hudbou a grilováním 
- možnost zapůjčení petanque setů a ruských kuželek 
- dětské venkovní hřiště, sportovní přenosy 
 
Wellness 
Novinka v aquaparku – otevření venkovní terasy 
V červenci a srpnu můžete pěkně lenošit venku na sluníčku 
a zároveň si dopřát atrakcí  aquaparku. 
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Frymburský svaz žen  
děkuje panu Milošovi Boháčovi  
za zaplacení vstupu všem dětem 

do AQUAPARKU AQUAPULCO – PIRÁTSKÝ 
SVĚT V BAD SCHALLERBACHU. 

 

 
 ALLEGRO BAND  – ŽIVÁ HUDBA 

12.7. 2013 OD 21,00 HODIN 

VE  FRYMBURSKÉ  HOSPŮDCE 

Přijďte, těšíme se na Vás! 
 

 

 

Frymburský komorní p ěvecký sbor   
HARMONIE 

pořádá 
 

 v sobotu 6. července 2013  
v 18 hodin v kostele  Sv. Bartoloměje 

SLAVNOSTNÍ   KONCERT 

V programu zazní skladby duchovní 
 i světské, českých i světových skladatelů: B. Smetany,  

A. Dvořáka, W. A. Mozarta, F. Schuberta a dalších 
*    *    * 

sbormistr  - Vladimír Rol čík 
klavírní doprovod -  Naďa Rolčíková 

Srdečně zveme všechny 
 hudbymilovné příznivce!  

 

 

HOPSACÍ RADOVÁNKY NOVĚ NA LIPNĚ 

Jistě nejeden rodič řeší občas dilema, jestli dopřát dětem 
řádění v Hopsáriu, nebo je raději vzít na výlet, ven na kolo, 
do lanového parku nebo na koupání. 

Vy už si s tím ale nemusíte lámat hlavu, protože na Lipně 
teď najdete tohle všechno. Hopsárium tu totiž otevřelo 
„hopsací arénu“. Děti čeká spousta atrakcí a je jedno, jestli 
je jim rok, čtyři nebo dvanáct. Atrakcí pro všechny je plný 
dům od podlahy až po střechu. Prolézací věž s dlouhou 
skluzavkou, střílecí děla a fontána na pěnové míčky, 
nafukovací skluzavka, trampolína nebo schovka v zavírací 
kapse velké klokanice – to vše najdete nyní v Hopsáriu, 
které se nachází v prostorách Aquaworld Lipno.  

Venku pak najdete adrenalinovou sjezdovku pro nafukovací 
kruhy a dráhu pro šlapací auta. Flotila osmi amerických kár 
má v záloze i přídavná sedátka pro děti, na cestu se tedy 
může vydat celá rodina. To však není ke šlapacím autíčkům 
všechno, vyjet budete moct i na přístavní promenádu. Řidič 
vozidla pak na památku dostane certifikát s mapou, ujetými 
kilometry a průměrnou i maximální rychlostí. 

Starat se nemusíte ani o svačinu. Bistro s občerstvením 
najdete přímo v Hopsáriu, takže tu klidně můžete strávit 
celý den, otevřeno máme denně od 10 do 19 hodin.  
Vstupné je hodinové a jeho výše se odvíjí od počtu osob, na 
LIPNO CARD získáte do 14:00 hodin 15% slevu.  

Více informací na www.hopsarium.eu 

LETNÍ LETNÁ NA LIPNĚ 

I letos se můžete těšit první červencový týden na Letní 
Letnou na cestách, která zamíří opět do Lipna nad Vltavou. 
Na centrálním parkovišti vyroste pestrobarevné cirkusové 
městečko s celodenním programem pro malé i velké 
návštěvníky – dětskými představeními, pohádkami, 
večerními zahraničními soubory pro dospělé, s fotoateliérem 
Le Petit Cheval herečky Vandy Hybnerové, výtvarnými a 
cirkusovými dílnami i barem V letní poloze. 

Letošní novinkou je mobilní koncertní show oblíbené 
kapely Kašpárek v rohlíku nazvané „Kašpárek na valníku“. 
Kašpárkova divoká bejbypanková partička krocená v 
pojízdné kleci zahraje své největší hitovky za jízdy i ve 
statickém provedení. Součástí koncertu je krmení a drezůra 
muzikantů. Kromě klasických čír nastoupí muzikanti v 
zbrusu nových kostýmech, které si nezadají se šmrncovními 
převleky Davida Bowieho. Nebude chybět pojančený 
moderátor v osobě Kašpárka České republiky, vymazlený 
bejbypankový stánek i obří nafukovací kašpárek, dvojník 
pravého Kašpárka. 

Více informací naleznete na www.lipno.info 

LIPNO SPORT FEST 2013 

Od 17. - 25.8. si můžete v Lipně nad Vltavou užít 9 dní 
aktivního sportu. Každý den na Vás čeká bohatý sportovní i 
kulturní program - soutěže, zábava a aktivní pohyb pod 
vedením zkušených lektorů, den s NIKE nebo Specialized, 
koncerty a mnoho další. Veškerý program je ZDARMA!  
 

Více na www.lipnosportfestival.cz 

 

 

FRYMBURSKÝ ZPRAVODAJ        
Vydává Úřad městyse ve Frymburku 1x za měsíc 
Řídí redakční rada: O.Řezáč, M.Šuníková 
Zodpovědný redaktor: S.Märtlová, tel.: 724 966 060 
Tisk: Úřad městyse Frymburk, počet výtisků 530 
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